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Základní škola v  Davli byla postavena 
v roce 1900 jako pětitřídní jednopatro-
vá budova. Po přístavbě v roce 1932 již 
byla škola otevřena jako škola měšťan-
ská. V  roce 1984 byla přistavěna nová 
budova základní školy a v roce 1995 zís-
kala škola moderní školní jídelnu.
Nikdy jsme si nemysleli, že by základní 
škola svou kapacitou nestačila na počet 
žáků, kteří do  školy přicházejí. Davel-
ská škola je spádová pro dalších 5 obcí 
– Měchenice, Hvozdnice, Bojanovi-
ce, Bratřínov a  Petrov. V  loňském roce 
po zápise do prvních tříd oznámila paní 
ředitelka Mgr.  Jana Hrubá zastupitel-
stvu, aby se rozhodlo, jestli přijmeme 
všechny budoucí prvňáčky (musely 
by se otevřít 3 první třídy), nebo vybrat 
jen děti do  dvou prvních tříd a  ostatní 
děti by  musely chodit jinam. Problém 
byl v  tom, že odcházela pouze jedna 
třída „deváťáků“ a  při otevření tří tříd 
by škola byla absolutně naplněna (v do-

poledních hodinách se využívají i  třídy 
družiny). Protože tento dotaz byl jako 
blesk z  čistého nebe a  zastupitelstvo 
nechtělo problém hodit na  rodiče, 
jednoznačně rozhodlo, že se přijmou 
všechny děti do tří prvních tříd a pokusí 
se získat fi nanční prostředky na možné 
rozšíření školy. V  dubnu loňského roku 
se nechala zpracovat architektonic-
ká studie a z  té vyšlo, že by mohla být 
přistavěna nástavba na  novou budo-
vu – 5  kmenových učeben a  1 odbor-
ná jazyková. Současně se musí rozšířit 
školní jídelna. Na  základě zpracované 
studie bylo v  květnu vyhlášeno výbě-
rové řízení na  zpracovatele projektové 
dokumentace na nástavbu ZŠ a soutěž 
vyhrála fi rma Milota Kladno s.r.o. Začali 
jsme zjišťovat, jaké jsou možnosti v zís-
kání fi nančních prostředků na  celou 
stavbu, neboť dle připravovaného pro-
jektu vycházela cena nástavby na část-
ku 25,9  mil. Kč včetně DPH. O  celém 
problému byli informováni i  starosto-
vé spádových obcí a  předběžně bylo 
domluveno, že by  se na  spoluúčasti 
dofi nancování dotace podíleli. První 

z  možných dotačních titulů se vyskytl 
na  Ministerstvu školství (fond rozvoje 
kapacit mateřských a  základních škol), 
kam se musel do 30. srpna 2014 podat 
investiční záměr, který musel obsahovat 
desetiletý rozvoj spádových obcí dle 
územních plánů, částečný projekt, roz-
počet a  spolufi nancování. Tento inves-
tiční záměr se nám podařilo zpracovat 
a  odevzdat v  termínu. Druhý dotační 
titul se objevil na  Ministerstvu fi nancí 
(podpora rozvoje a obnovy materiálně-
-technické základny regionálních škol 
v okolí velkých měst). Žádost i s projek-
tem byla podána začátkem prosince. 
V  lednu jsme se ještě přihlásili do  pro-
jektu ITI (integrovaná teritoriální investi-
ce), ve kterém mohou žádat na rozšíření 
školy obce, které jsou v  metropolitním 
okruhu okolo Prahy. Možnost fi nanč-
ních prostředků jsme konzultovali i rad-
ním Středočeského kraje.  Mrzí mne, že 
slyšíme názory, že pro rozšíření školy 
neděláme nic. Všechny možnosti, které 
jsou k dispozici, jsme využili, a teď už jen 
bude záviset na tom, zda se nám podaří 
z nějakého fondu dotaci získat. Držme si 
palce, ať můžeme přijímat všechny prv-
ňáčky, kteří se do naší školy hlásí.

Mgr. Jiří Prokůpek, starosta
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Druhé zastupitelstvo městyse Davle se 
konalo dne 18. 12. 2014 od  18 hodin 
v  Hotelu Pivovar. Na  začátku zasedání 
starosta Jiří Prokůpek seznámil přítom-
né s  programem a  shrnul minulé usta-
novující zasedání. Následujícím bodem 
bylo schválení „Revokace usnesení 
č. 21/2013“ ze dne 12. 12. 2013 a to tak, 
že „Rozpočet na  rok 2014“ je schválen 
jako schodkový, přičemž schodek bude 
kryt z dotace, která přišla na účet městy-
se již v roce 2013. Místostarosta Jaromír 
Němec pak přednesl rozbor hospodaře-
ní za III. čtvrtletí 2014 a Úpravu rozpočtu 
č. 5 a  6 v  roce 2014, kdy zastupitelstvo 
schválilo příjmy ve  výši 31  027  tis.  Kč 
a výdaje 33 932  tis. Kč. Rozdíl mezi pří-
jmy a výdaji je kryt vlastními zdroji a ze-
jména dotací, která přišla na účet v roce 
2013 (viz revokace usnesení č. 21/2013). 
Dále byl představen rozpočet na  rok 
2015, kdy městys Davle plánuje, že pří-
jmy a výdaje budou ve výši 24 616 tis. Kč.
Po  schválení rozpočtu na  rok 2015 za-
stupitelstvo schválilo smlouvu o zřízení 
věcného břemene s ČEZ Distribuce, a. s., 
č. IV-12-6011722/1 – ulice Nad Lomem 
a  smlouvu o  smlouvě  budoucí o  zří-
zení věcného břemene – služebnosti 
a smlouvu o právu provést stavbu s ČEZ 

Distribuce, a.  s., č. IV-12-6017451/VB01 
na parcele p.č. 145/4 v k.ú. Davle.
Dále byla projednána a schválena výše 
jednorázové náhrady za zřízení věcných 
břemen inženýrských sítí na  částku 
200  Kč za  běžný metr v  katastru Davle 
a Sázava u Davle.
Následně pan starosta shrnul výsledek 
výběrového řízení na „Zkvalitnění auto-
busových zastávek v Davli“ a nechal hla-
sovat o schválení smlouvy s vítězem vý-
běrového řízení fi rmou TREPART, s. r. o.
Zastupitelstvo též projednalo, že popla-
tek za  provoz systému shromažďování, 
sběr, přepravu, třídění a využívání komu-
nálních odpadů bude ve stejné výši jako 
v  roce 2014, schválilo bezúplatné naby-
tí pozemkové parcely p.č. 528/1 v  k.ú. 
Davle od  Úřadu pro zastupování státu 
ve  věcech majetkových (ÚZSVM), kde 
se nachází místní komunikace III. třídy 
bezúplatný převod pozemku p. č. 524/11 
v  k.ú. Davle s  omezujícími podmínkami 
po prokázání veřejného zájmu od ÚZSVM 
(hřiště v Davli).
Závěrem zasedání informoval pan 
starosta o  stavu záměru na  přístavbu 
základní školy; opravu shybky pod Vl-
tavou a  rekonstrukci ulice Na  Vinicích, 
která byla schválena k fi nancování z do-

tace ROP Střední Čechy. Nový povrch 
ulice Na Vinicích dostane v první polo-
vině roku 2015. 
Poděkoval za  podporu a  účast občanů 
v  soutěži „My třídíme nejlépe“, kterou 
jsme vyhráli, a  soutěži „Vesnice roku“, 
kde jsme získali Modrou stuhou. 
Pan starosta přítomným sdělil, že měs-
tys má velký zájem opravit a natřít starý 
most, který „oslaví“ 110 let; že městys 
bude nadále využívat dotačních progra-
mů v období 2015–2020.
Nakonec starosta popřál všem radostné 
Vánoce a šťastný nový rok 2015.
Po  schváleném programu následova-
la diskuse občanů se zastupitelstvem. 
Prvním bodem byl stav mostu Vltava-
nů. Podle sdělení Krajské správy a údrž-
by silnic Středočeského kraje je most 
v  havarijním stavu, jelikož na  Sázavě 
je mostní pilíř vychýlený. Druhým bo-
dem uzavírka silnice II/102 – částečná 
uzavírka před Štěchovicemi – uzavírka 
by měla být do konce ledna 2015, čás-
tečná uzavírka u  Vranské přehrady má 
probíhat do 30. 4. 2015.
V  dalším období má následovat ještě 
5 podobných uzavírek. A posledním dis-
kutovaným bodem byl svoz směsného 
odpadu během vánočních svátků.

Červnové povodně v roce 2013 
ukázaly, že protipovodňová 
ochrana v  Davli bude potřebo-
vat další dílčí prvky, aby škody 
na  majetku byly co nejmenší. 
Jedná se zejména o  preventiv-
ní opatření na  malých vodních 
tocích. S  Vltavou a  Sázavou se 
toho moc udělat v  rámci Davle 
nedá. 
Davle má dnes nainstalovaný 
preventivní protipovodňový 
varovný a vyrozumívací systém, 
který byl vybudován za fi nanční 
podpory Státního fondu život-
ního prostředí (rozhlas, měřák 

výšky vodní hladiny a  protipovodňový 
plán). Dalším opatřením je mobilní pro-
tipovodňová stěna okolo mateřské ško-
ly, kterou zaplatil ROP Střední Čechy při 

rekonstrukci a přístavbě mateřské 
školy. Poslední povodeň odhalila 
některé problémy u mobilní bariéry, 
které jsme odstranili (např. netěs-
nosti zdi mezi sousedy, výstavba 
čerpacích šachet a  zakoupili jsme 
dvě výkonná čerpadla). Jinak se 
podle našeho názoru a  názoru 
hasičů varovný systém a  stěna 
osvědčily – snížily škody na  ma-
jetku v řádu milionů.
Červnová povodeň ale ukázala, 
že velké problémy v  Davli udělal 
Sloupecký potok V  Kejsíři. Ulice 
V Kejsíři má sloužit podle povod-
ňového plánu městyse Davle jako 

Zpráva z 2. zasedání zastupitelstva městyse Davle

 Protipovodňová opatření Davle

Z městyse

pokračování na str. 3



3Soutok 1/2015

Vážení občané, zastupitelstvo městyse Da-
vle rozhodlo, že v  letošním roce nedojde 
k úpravám ceny za svoz komunálního od-
padu. Díky změnám v systému a vaší ocho-
tě se podařilo snížit fi nanční spoluúčast 
městyse na svozu komunálního odpadu.

Nadále tak platí, že poplatky za odpady 
musí být uhrazeny do  31. března ka-
lendářního roku. Poplatek za odpad lze 
uhradit hotově na  úřadě městyse Da-
vle, kde poplatník sdělí zejména počet 
osob, za které platí, a frekvenci svozu!
Bezhotovostně převodem poukážete 
platbu na  účet vedený u  České spoři-
telny 388180369/0800 nebo Komerční 
banky 5624111/0100. K platbě je nutný 
variabilní symbol pro identifi kaci, kte-
rý vám sdělí paní Chadimová telefonic-

ky či prostřednictví e-mailu. Částku 
k platbě si vypočtete podle počtu osob 
a frekvence svozu.
Známka na  popelnici bude vydána 
na  úřadě městyse po  zaplacení částky 
na místě nebo po provedené bezhoto-
vostní platbě. Známky jsou barevně roz-
lišeny podle frekvence svozu popelnice.

Frekvenci svozu popelnic (neplatí pro 
kontejnery a  chataře) si určíte sami, 
a  to  podle pravidel vyhlášky úhrad. 
Můžete si stále vybrat, zda se zapojí-
te do svozu odpadů jednou za 14 dní 
(sudý týden), nebo jednou týdně. Od-
voz odpadů s  frekvencí 1x za  14 dní 

(sudý týden) je vhodný pro občany, 
kteří třídí jednotlivé složky komunál-
ního odpadu, kompostují či si připlatí 
popelnici na bioodpad.
Stále platí, že 1–4členná domác-
nost či obyvatelé rodinného domu 
mají nárok pouze na  jednu známku, 
tj. jednu popelnici. Za dostatečný ob-
jem sběrné nádoby se totiž ve  smy-
slu systémové vyhlášky považuje 

25 litrů/osobu/týden.

Co do popelnice nepatří

Nakládání s  odpady, které se do  po-
pelnice nevejdou nebo tam nepatří, 
upravuje systémová vyhláška. Zejména 
je nutné zopakovat, že do  kontejnerů 
a  popelnic nepatří zejména stav ební 
suť, objemný odpad a elektrozařízení.

Vyhlášky

Svoz komunálního odpadu městyse Da-
vle upravuje obecně závazná vyhláška 
č. 2/2013 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepra-
vy, třídění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů (dále jen „vyhláška 
úhrady“) a  obecně závaznou vyhláškou 
č. 4/2013 o stanovení systému shromaž-
ďování, sběru, přepravy, třídění, využívá-
ní a odstraňování komunálních odpadů 
a systému nakládání se stavebním odpa-
dem (dále jen „vyhláška systémová“).
Odpad, který nevzniká, není třeba 

někam odkládat

Závěrem bychom rádi ještě jednou 
poděkovali za  vaši ochotu třídit. Díky 
tomu jste vyhráli v soutěži „My třídíme 
nejlépe 2014“. Důležité je neusnout 
na vavřínech, tak prosím třiďte, nechte 
vyvážet popelnice, jen pokud jsou plné, 
a kompostujte. 

Nebezpečný odpad

Mobilní ambulantní svoz nebezpečné-
ho odpadu proběhne v roce 2015 v ná-
sledujících termínech.

28. 3. 2015 a 17. 10. 2015

Sázava u obchodu 8.30–9.00 hodin
Kejsíř 9.00–9.15 hodin
Vltavanka 9.15–9.30 hodin
Vinice 9.30–9.45 hodin
Račana 9.45–10.00 hodin
Sloup 10.00–10.15 hodin

Pokud vám nebude cokoliv jasné 

nebo vznikne nějaký problém, obrať-

te se na nás.

Platby

Hana Chadimová, tel.: 257 770 257,
257 770 238; chadimova@obecdavle.cz
Organice svozu a informace o systému

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta
tel.: 257 770 257, 257 770 238
místostarosta@obecdavle.cz
facebook.com/místostarosta

Poplatek za psa

Upozorňujeme, že poplatek za  psa zů-
stává nezměněn a  činí za  rok 150 Kč. 
Poplatek je splatný do 30. 6. příslušného 
kalendářního roku.

Z městyse

Odpady v roce 2015

evakuační trasa směrem ke Sloupu. Bě-
hem povodní byla komunikace zaplave-
ná vodou – nekapacitní mosty nevydr-
žely a byla stržena i živičná vrstva. Cesta 
se nedala použít a málem se zde utopil 
starosta městyse při obhlídce!
Proto jsme se stav rozhodli řešit a  ne-
chali si zpracovat návrh protipovodňo-
vých opatření na  Sloupeckém potoce 
a v ulici Ve Skalkách. 
V  rámci stavby „Davle – protipovodňo-
vá opatření“ jsou navrhována čtyři dílčí 
opatření: 1. suchý poldr pod Sloupem 
– poldr se zemní hrází na  Sloupeckém 
potoce pod zástavbou obce. Délka hrá-

ze v  koruně bude 125  m, délka zátopy 
140  m; 2.  levobřežní opěrná zeď Slou-
peckého potoka – v zástavbě obce v dél-
ce 60 m; 3. sanace strže ulice Vltavská – 
2 kusy gabionových hrází v zastavěném 
území obce a 4. úprava stávající dešťové 
kanalizace v blízkosti podchodu ulice Vl-
tavské, která má zajistit bezpečný nátok 
maximálního množství povrchových vod 
do trubního systému dešťové kanalizace.
Cílem protipovodňových opatření je tak 
zadržení části povodňových vod navrho-
vanými zdržemi (poldr, gabionové zdi), 
tj. transformace výšky povodňové vlny 
na  nižší možnou hodnotu; propuštění 
kapacitními výpustěmi, tj. zajištění retar-

dace průchodu přívalové vody obcí (roz-
ložení průtoku v  čase); ochrana nemovi-
tostí opravou opěrných prvků vodotečí; 
zajištění optimální funkce stávající dešťo-
vé kanalizace úpravou vtokových objektů.
V současné době máme k záměru vydá-
no územní i  stavební povolení a  tech-
nicko-bezpečnostní posouzení suché 
nádrže. Celková cena opatření činí 
5 416 751 Kč včetně DPH.
Očekáváme, že během letošního roku se 
nám podaří získat na stavbu prostředky 
ze Středočeského kraje nebo z nově vy-
hlášené výzvy Operačního programu 
Životního prostředí.

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

dokončení ze str. 3
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Školní okénko

Milí Davelští, 
výuka v  naší škole jede na  plné obrát-
ky. Období ledna je pro školáky i  jejich 
učitele vždy náročné. Je to období, kdy 
ověřujeme, zda naše společná práce 
v průběhu 1. pololetí školního roku byla 
úspěšná. Žáci píší testy, odevzdávají sa-
mostatné práce, ladí své známky na vy-
svědčení. Stejně jako tak činíme my 
ve škole, zkuste i vy doma prosím ocenit 
zejména snahu, pokrok a zájem vašeho 
dítěte o školní učivo a probíraná témata. 
Samotná známka je pouze číselná hod-
nota, která je sice srozumitelná všem, 
ale často není schopna obsáhnout 

snahu, úsilí a  vůli, která vedla k  jejímu 
dosažení. Některá dvojka je výsledkem 
nezájmu a  nevůle učit se u  jinak velmi 
nadaného žáka, některá trojka je zob-
razením velké snahy a časové investice 
u žáka s nižším nadáním. 
V davelské škole se snažíme, aby školá-
ci do  řešení úloh vnesli i  vlastní názor, 

zabývali se analýzou textu, identifi kací 
problému a  hledali funkční řešení. Po-
kud máte chuť, zkuste si sami vyřešit 
dva detektivní příběhy, které řešili naši 
školáci a vy je najdete právě v tomto vy-
dání Soutoku. 
V půlce ledna navštívili naši školu před-
školáčci z davelské a hvozdnické mateř-
ské školy a strávili u nás příjemné dopo-
ledne plné her, úkolů a seznamování se 
s „velkou“ školou. 4. února je rádi přivítá-
me v naší škole u zápisu do 1. tříd. Letos 
jsme zápis pojali opět hravě, po vodác-
ku, s tematikou vody a soutoku, která je 
našemu regionu tak blízké. 
V období února čekají naše školáky také 
lyžařský výcvik a  škola v  přírodě s  vý-
ukou lyžování. V  plánu máme také ná-
vštěvy výstav a divadelních představení. 
Ať i  vaše zimní dny jsou pestré a  plné 
nových zážitků a drobných radostí!

Jana Hrubá, ředitelka školy
Aktuální informace z  davelské školy 
najdete na  www.zs-davle.cz a  našem 
Facebooku.

Soutěž je určena pro žáky 6. tříd zá-
kladních škol a  odpovídajícího ročníku 
víceletých gymnázií. Jedná se o  projekt 
na podporu čtenářské gramotnosti u dětí 
v rámci kampaně Rosteme s knihou.  
„Tento ročník je vybrán proto, že podle 
průzkumů dnes většina dětí ve  věku 
kolem deseti let přestává aktivně číst 
krásnou literaturu. V  rámci třídního 
kolektivu mají děti za  úkol přečíst ně-
kterou ze zadaných knih, které si mezi 
sebou rozdělí. V  soutěži pak celý ko-

lektiv odpovídá co nejpřesněji na kví-
zové otázky, které prověřují znalosti 
žáků o  obsahu knih získané četbou.“ 
(www.rostemesknihou.cz)
I  letos jsme se rozhodli zúčastnit se 
této soutěže. Další 6. ročník, další na-
děje na úspěch. Každým dnem by měly 
přijít knihy do  školy. Pak už nezbývá 
než se pustit do  práce. Nejtěžší bude 
knihy vůbec rozdělit. Pohádáme se ra-
ději hned na  začátku, abychom spory 
už měli vyřešeny a mohli se soustředit 

na  podstatné. A  to  je? Důkladně pro-
čítat knihy, tvořit otázky, které by  se 
mohly v  soutěži objevit, komuniko-
vat mezi sebou. Založit poznámkové 
bloky, zapisovat podrobnosti, učit se 
dodržovat domluvené termíny. Pokud 
jeden nebude mít přečteno, jak by bylo 
možné se bavit a diskutovat nad kapi-
tolami? Čeká nás spousta námahy, ale 
určitě to  bude stát za  to. Rozšíříme si 
obzory v  literatuře a  vyzkoušíme své 
možnosti. Vše pak otestujeme v  on-
-line kvízu, který proběhne 13. 4. 2015 
v 10 hodin. Všichni věříme, že budeme 
úspěšní. Držte nám prosím palce!

Mgr. Radka Limprechtová, vyučující 
českého jazyka

Slovo ředitelky

Souboj čtenářů 2015
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Školní okénko

Rok se s rokem sešel a zápis do prvních 
tříd už zase klepe na  dveře. Tato neza-
pomenutelná událost v životě každého 
předškoláčka byla i  letos předzname-
naná návštěvou dětí z  okolních mateř-
ských škol v  naší základní škole, která 
bude pro většinu z  nich již od  září to-
hoto roku představovat jakousi vstup-
ní bránu, jíž vykročí na  dlouhou cestu 
za vzděláváním a poznáváním světa. 
Paní učitelky i vychovatelky školní druži-
ny si pro dychtivé budoucí žáčky připra-
vily malou ochutnávku toho, co na  ně 
v první třídě čeká, aby si mohli na vlast-
ní kůži vyzkoušet, že se nemají čeho 
obávat, ale naopak se mají na co těšit! 
Současní žáci všech tří prvních tříd, kteří 
se již řítí plnou rychlostí do  fi nále prv-
ního pololetí, dosud ne-
zapomněli, jaké zmatené 
pocity se jim samotným 
honily před rokem hlavou, 
takže podali svým budou-
cím spolužákům ochotně 
pomocnou ruku a provedli 
je jejich prvním školním 
dopolednem plným her, 
pohybu, zábavy, ale – jak už 
tomu ve škole bývá – i po-
učení a  načerpání nových 
poznatků. Děti z  mateř-

ských škol se aktivně účastnily vyučo-
vání a  kromě prvních zasloužených 
jedniček si za svou píli odnesly i sladké 
ohodnocení. 
Malým školákům i  jejich o  rok mladším 
kamarádům, se kterými se většinou znají 
z  minulých let z  hvozdnické či davelské 
školky, těch pár společných hodin rychle 
uteklo a podle úsměvů na jejich rozzáře-
ných obličejích bylo možno usuzovat, že 
se jim setkání líbilo. Některé děti skutečně 
mrzelo, že se musejí rozloučit, ale naštěs-
tí to nebude dlouho trvat a už od září se 
budou ve škole vídat každý den… Jenže 
to už nebude setkání předškoláků a ško-
láků, ale setkání novopečených prvňáčků 
se zkušenými a ostřílenými druháky.

Mgr. Ivana Bártová

Aby se děti do školy těšily

Stravování pro veřejnost a fi rmy

Školní jídelna Davle nabízí možnost 
odběru obědů pro veřejnost a fi rmy 

za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka

55 Kč

Výdej obědů každý pracovní 
den od 10.30 do 11.30 hodin

do jídlonosičů nebo termoboxů.
Pro více informací volejte 257 770 004
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…byl v MŠ plný očekávání, kouzel a pře-
kvapení. Děti se vydaly za skřítky do zá-
meckých komnat v Mníšku pod Brdy. Při 

prohlídce zámku děti obdivovaly tajné 
skrýše skřítků, kouzla pohádek a ve skle-
pení zámku se mohly potkat s pohádko-

vými bytostmi a čertem Brdečkem. To vše 
umocnilo vyprávění paní průvodkyně. 
Nedílnou součástí byla i chvilka ve výtvar-
ném ateliéru zámku, odkud si děti mohly 
své výtvory odvézt domů jako dárek.
Radost dětem udělala návštěva Mikulá-
še a anděla, kterým děti vytvořily spous-
ty krásných obrázků. Čert se do  školky 
podíval jen oknem, chodí k nám přece 
samé šikovné děti. Předvedly, jak umějí 
zazpívat a kolik umějí básniček. Mikuláš-
ské dopoledne se vydařilo.
Dalším výletem byla návštěva štěcho-
vického kostela sv. Jana Nepomuckého 
s výstavou betlémů, která byla zároveň 
soutěžní, a  děti mohly dát svůj hlas 
tomu, který je nejvíce zaujal.
Ke kulturním zážitkům patřilo i divadlo 
v MŠ pod názvem „Vánoční hvězda“, kte-
ré děti seznámilo s vánočními tradicemi 
v jiných zemích.
Předvánoční přípravy v  MŠ nebyly jen 
o  zábavě, všichni měli spoustu práce. 
Pekly se a zdobily perníčky, vystřihovaly 
dekorace do oken tříd, vyráběly dárečky 
a vánoční přání pro rodiče a zdobily stro-
mečky.  A v plném proudu probíhaly i pří-
pravy programů na vánoční vystoupení.
A  konečně jsme se dočkali! Náš velký 
VÁNOČNÍ DEN ve školce začal uspořádá-
ním vánočních trhů s prodejem výrobků 
dětí a  ve  třídách jsme strávili společně 
s  rodiči sváteční odpoledne. Děti svým 
rodičům a blízkým předvedly, co vše se 
stihly od září naučit – od písniček, říka-
del, tanečků až po divadelní představe-
ní. V samotném závěru naděloval Ježíšek 
pod stromeček nové hračky... ty „školko-

vé“, abychom i v novém roce opět  moh-
ly s dětmi  tvořit, rozvíjet jejich fantazii, 
utužovat kamarádství při hrách a  spo-
lečně si přát šťastný rok 2015. 
I  vám všem přejeme šťastný nový rok 
2015.

Kolektiv učitelek a dětí MŠ Davle

V  sobotu 18. 1. se konal již 5. ročník Dis-
coplesu Povltavské fotbalové akademie, 
ve  velkém sále restaurace U  Rybníka 
ve Hvozdnici. Letos se ples opravdu povedl.
Potěšila nás velká účast, zájem o  bo-
hatou tombolu a  hlavně kladné ohla-
sy všech zúčastněných. Letošní ročník 
navštívilo rekordních 350 lidí. Byli mezi 
nimi hráči, rodiče, děti, trenéři, diváci 
a  ti, co PFA fandí. Měli jsme tam i  vý-

znamné fotbalové hosty. Luďka Strace-
ného, Antonína Mlejnského a  Romana 
Bendáře, hráče AC Sparty Praha, kteří 
nám pomohli odměnit naše mladé hrá-
če a  ochotně se vyfotili s  každým, kdo 
měl zájem. Odměněno bylo téměř 100 
sportovců. Byla jim předána cena vy-
robená speciálně pro tuto příležitost. 
Kromě této ceny byli hráči odměněni 
velkým potleskem. Není se čemu divit, 

za své výkony a hlavně za loňský postup 
a  letošní úspěšné reprezentování Povl-
tavské fotbalové akademie v  nejvyšší 
soutěži v ČR si to bezesporu zaslouží. 
Potlesk se pak zopakoval ještě pro jejich 
trenéry, kteří se jim trpělivě věnují. Podě-
kování patří všem za to, jak náš povltavský 
kraj reprezentují. Držme jim palce do dal-
ších zápasů a těšme se na další ročník!

Autor: PFA

Předvánoční čas…

5. discoples Povltavské fotbalové akademie

Okénko do školky

Sport
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V sobotu 10. 1. 2015 se osm závodníků 
z oddílu Judo Davle-Štěchovice zúčast-
nilo závodu v Neratovicích, 184 závod-
níků z  25 oddílů ze  4 krajů a  hlavního 
města Prahy si to po vánoční přestávce 
rozdalo mezi sebou o neratovické diplo-
my. Škoda, že náš A  oddíl zastupovala 
pouze loňská mistryně Sčk Doubravka 
Bílá. Ale její souboj se závodnicí s  Dra-
gonsů byl více než příkladný, svůj první 
letošní závod se soupeřkou, se kterou 
se prala dvakrát suverénně, s  klidem 
a  s  přehledem vyhrála. Její vystoupení 
zhodnotil také velice pozitivně přítom-
ný trenér z Vršovic Ing.  Širl, který kdysi 
dávno v  minulosti páskoval na  modrý 

řemen hlavního trenéra. B oddíl zastu-
povali závodníci – Navrátil Marek, který 
také svým závodním přístupem mile 
překvapil a jeho 2. místo bylo zaslouže-
né, stejně jako 2. místo Tomáše Kolma-
na. Překvapením bylo vystoupení a také 
2. místo  Damiána Bartoše, který do od-
dílu B postoupil z přípravky. Damián se 
pere srdcem, ale ještě mu chybí potřeb-
ná technika, ale se svými již dvěma vy-
hranými zápasy má šanci, že jako první 
postupující do  B oddílu z  přípravky, 
bude skládat zkoušky na  6/5 kyu. Třetí 
místa Richarda Bílého a Marka Mlčocha 
byla zasloužená a odpraná, kluci se sna-
ží, ale potřebná judo technika jim za-

tím ještě pořád chybí. Zklamáním bylo 
umístění pro Lucku Bartošovou. Při lo-
sování byla Lucka zařazena do skupiny 
se dvěma děvčaty, které byly o více než 
2 kg těžší, ale také technicky zkušenější, 
a tak oddílový putovní pohár předá Luc-
ka Tomáši Kolmanovi, u  kterého bude 
až do dalších neratovických závodů. Zá-
vod se tentokrát vůbec nepovedl Jirkovi 
Trachtovi, který své vystoupení hned 
po  prvním svém prohraném závodu 
vzdal a  s  rodiči  z  Neratovic odjel, a  tak 
jeho soupeři vyhrávali pro nenastou-
pení soupeře. Že závody v Neratovicích 
mají svůj význam, na  rozdíl od  našich 
A závodníků pochopili v Dragonsu, kde 
mimo nováčků dojeli na  závod i  s  re-
publikovým medailistou Tondou Dvo-
řáčkem.
Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předseda 
oddílu (redakčně upraveno)

Skupina pingpongových nadšenců se 

v zimním období od října do dubna pod 
vedením Václava Rady schází každoročně 
dvakrát v  týdnu v úterý a pátek k  rekre-
ačnímu ping-pongu ve školní tělocvičně. 
Skupinu tvoří nejen senioři, ale i  mladší 
generace včetně 3 žen. Hrajeme na 3 sto-
lech většinou čtyřhry, takže se najednou 
může zapojit 12 hráčů. Panuje zde přátel-
ská rivalita a  rádi uvítáme další zájemce. 
Vždy na Vánoce a ukončení sezony pořá-
dáme turnaje ve  čtyřhrách. Již samo lo-
sování hráčských dvojic se neobejde bez 
emocí. Každý usiluje o lepšího spoluhráče. 
Vylosování některého z  mladších hráčů 
(J. Hájek, M. Kozák nebo Z. Jaroš) je vždy 
pro dvojici terno. Získané ceny od hráčů 
nebo zakoupené z uspořených peněz vy-
bíraných na  nájem tělocvičny mají hráči 
možnost podle umístění v turnaji vybrat 
tu, kterou považují za nejvhodnější. Ceny 
jsou různorodé počínaje balíčky čajů, ke-
ramikou, lahvemi vína apod. Letos se pře-
bírání cen uskutečnilo při společné večeři 
v pizzerii, jejíž obsluha unaveným hráčům 
poskytla všestranný servis. 
Vánočního turnaje oddílu ping-pon-
gu seniorů 30. 12. 2014 se účastnilo 
7  dvojic. Celou soutěž koučovala paní 
profesorka Věra Bardová pod dozorem 

hrajícího kapitána Ing. Václava Prokůp-
ka. Výsledky turnaje pak byly podrobně 
analyzovány před společnou večeří. Vý-
sledky jsou uvedeny v přiložené tabulce.
Na  silvestra jsme si všichni v  počtu 12 
vyšli do  Pikovic, kde jsme poobědvali, 
občerstvili se na  cestu zpět podle řeky 
Sázavy. Počasí bylo příjemné. Viz foto.

Text: MVDr. E. Slanec

Prestižní závod v Neratovicích

Senioři nezahálejí ani v zimě

Sport

30. 12. 2014
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E. Slanec

V. Rada
xxx 1:2 0:2 0:2 0:2 2:0 2:0 4 5.

V. Prokůpek

D. Kaschteová
2:1 xxx 0:2 1:2 2:0 2:0 2:1 8 4.

J. Hájek

I. Sadílková
2:0 2:0 xxx 2:0 0:2 2:0 2:0 10 1.

M. Kozák

V. Bouška
2:0 2:1 0:2 xxx 2:1 2:0 2:0 10 2.

Z. Jaroš

F. Pitelka
2:0 0:2 2:0 1:2 xxx 2:0 2:1 8 3.

L. Řehák

E. Chlebovský
0:2 0:2 0:2 0:2 0:2 xxx 2:1 2 6.

A. Kaschte

Z. Trnka
0:2 0:2 0:2 0:2 1:2 1:2 xxx 0 7.
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Aktuálně z místních spolků

Stalo se již tradicí, že každoročně 26. pro-
since ve dnech vzniku spolku Vltavan Da-
vle se ve společenském sále Hotelu Pivo-
var sejdou Vltavané a jejich příznivci, aby si 
připomněli nejen toto výročí, ale i ty, kteří 
byli u  zrodu spolku a  mezi jeho prvními 
členy. Byli to plavci vorů a šífaři, kteří přes 
půlstoletí brázdili proudy řeky Vltavy, pla-
vili po ní dříví, kamení a jiný stavební ma-
teriál. Ti osmahlí nebojácní chlapi si dávali 
různé přezdívky: Kazajka, Simon, Kosík, 
Bašus, Rozár, Tintěra, Kubelák, Stará vojna 
a podobně.
K  řízení šífů byli vybíráni plavci zkušení, 
zdatní. Svou schopnost museli proká-
zat zvláštní zkouškou a  byl jim vystaven 
„vrátenský patent“. Byli to vrátní a ostat-
ní je oslovovali „pantáto“. Vorařům se 
v  Davli říkalo „prameňáci“. Všichni znali 
nebezpečná místa i klidné úseky plavby, 
pojmenovali každou skálu, peřej: Svítky, 
Vorel, Dolejší buk, Koroptvičky, Hořejší 
buk, Žižkův brod, Mařenka… Nelze vy-
jmenovat všechna místa, protože kolik 
bylo velkých balvanů a  typických skal, 
tolik jmen. Za zmínku však stojí, že když 
voraři připlouvali ke „štátuji“ ve Svatoján-
ských proudech, poklekli a pokřižovali se 
s  prosbou, aby šťastně propluli nebez-
pečnými místy.
Prameňáci i šífaři milovali řeku, i když jim 
přinášela nejen obživu, ale i  mnohá ne-
bezpečí. Vltava však nabízela zaměstná-
ní. Jen z  Davle se živilo plavectvím přes 
100 lidí, pracovali na 26 šífech – 13 patřilo 
Nekvasilově kruhovce, 13 soukromníkům 
– jako byl např. Matěj Polák, František Po-
lák – otec a syn a další.
Pro všechny, kdo pracovali na  řece, to  byl 
život těžký, cikánský, užili si dobré i  zlé. 
Vstávali již ve 4 hodiny a pospíchali k šífu. 
Nejdříve ponořili ruce až po  loket do  stu-
dené vody, prudce několikrát (10–20krát) 
zakroužili pažemi před tělem, aby se krev 
rozproudila a ruce zahřály – to byla rozcvič-
ka. Když byla zima, ovazovali si paže od zá-
pěstí až k lokti šátky, aby se voda nedostala 
do rukávů. Prsty byly volné. Zajímavé je, že 
nikdo nedostal revma.
Samozřejmě že během plavby se zastavo-
vali v  plaveckých hospodách, které byly 
podél toku Vltavy – a při delší plavbě zde 
i přespávali. Nejen po cestě, ale také v Pra-

ze byly plavecké hospody – U  Kalendů, 
U tetinky, U Baťka Friedricha ….
Smutný je osud hospody U plavců – hos-
tinského a  plavce Jana Spilky od  Kiliána. 
Při regulaci řeky byla hospoda zbourána 
a v roce 1934 na zahradě postavena nová. 
Tu však v  roce 1940 při „dřenici“ (jak se 
tehdy říkalo) stihla pohroma. Ledové kry 
ji zbouraly, nezůstal kámen na  kameni, 
Spilkovi zachránili holý život. Bratr Spilka 
pak na šífu plavil dříví a dokonce dovážel 
do Prahy uhlí z mosteckého revíru. Jako vá-
žený občan se dožil 97 let.
Davelští plavci – VLTAVANÉ byli nejen vý-
bornými šífaři a prameňáky, ale i vyhledá-
vanými lodníky, kormidelníky a  kapitány 
osobních i nákladních parníků od prvopo-
čátků paroplavby. Známými kapitány byli 
např. Ludvík Kutil, Jaroslav Kutil (Sála), Josef 
Matys, František Doležal, Pavel Marek, Josef 
Dufek, Jaroslav Dolejší, František Járka, Vác-
lav Rada a jeho syn Václav. Z kormidelníků 
pak jmenujme alespoň některé: Antonín 
Široký, Antonín Kotáb z Balkánu, Josef Širo-
ký z Balkánu, Stanislav Vondrák, Jan Čížek, 
Jaroslav Čížkovský, František Lacina….
Vraťme se na  okamžik k  prvním krůčkům 
našeho spolku. Vltavané nejen pracovali, 
ale dokázali se také veselit a především se 
stejným zápalem jako práci na vodě věno-
vat se také spolkové činnosti.
Brzy po založení Vltavanu bylo zavedeno 
užívání krojů, pořízen spolkový stožár, 
pořádaly se plesy, zábavy. Na  slavnostní 
zábavě 27. 6. 1897 – za účasti členů spol-
ku Vltavan Praha a  dobrovolných hasičů 
Davle – dosáhl výtěžek více než 102 zlat-
ky. Tento obnos byl určen jako základ pro 
zhotovení spolkového praporu. Pro tuto 
myšlenku se nadchli všichni členové, 
a  tak již 14. srpna 1898 byl prapor slav-
nostně vysvěcen.
Hovoříme-li o  zábavách, nesmíme zapo-
menout ani na vltavanskou hudbu. A zde 
je nutné zmínit se o populární osobnosti 
spolku, skvělém skladateli Antonínu Bo-
rovičkovi. Plných 40 let (1918–1958) vedl 
kapelu Vltavanu Davle a přivedl ji k velké 
slávě. Znali ji nejen Vltavané, ale i milovní-
ci lidové muziky v celých Čechách. Kapel-
ník bratr Borovička proslavil obec i Vltavan 
znamenitou hudbou, nesmrtelnými pol-

kami a valčíky, jako jsou Nejhezčí koutek, 
Až budou muziky, Davelská polka...
Dnes si můžeme zazpívat: „Plavali plavci 
malou vodičkou, plavali, plavali malou 
vodou, plavali, plavali, panenky plakaly, že 
už tu víckrát nepoplavou...“
Ano již nepoplavou, protože Vltava změni-
la svou tvář. Tok řeky překlenuly přehrady, 
krajina i řeka dostaly nový ráz. Jako houby 
po  dešti vyrostly po  obou březích Vltavy 
chaty, plavci a šífaři změnili svá povolání. 
Stářím jim zbělely vlasy, nalomilo se tělo. 
Ale vltavanský odvážný, smělý a  neutu-
chající duch jim zůstal. Aby nebyla zapo-
menuta historie plavectví v  našem kraji, 
rozhodli jsme se, že v nově renovovaných 
prostorách vybudujeme nejen klubovnu, 
ale i  MUZEUM VLTAVANU, aby sláva šífa-
řů a  vorařů byla neustále  připomínána 
a zachována současné i budoucí generaci. 
Muzeum bylo slavnostně otevřeno v srp-
nu 2013, pásku přestřihoval kardinál Do-
minik Duka. Každý pátek odpoledne
(po telefonické dohodě i jindy) má tak ve-
řejnost možnost prohlédnout si „krásnou 
a konečně veřejnosti přístupnou expozici“ 
(zápis v návštěvní knize). Muzeum navští-
vili: žáci MŠ a  ZŠ, studenti PedF a TF UK, 
prezident Mezinárodní vorařské asociace, 
Komise Středočeského kraje v  rámci sou-
těže Vesnice roku, zastupitelé městyse 
Davle, Klub důchodců Vojenské stavby, 
zástupci Pražské paroplavební spol., žáci 
školy po 60 letech, občané Davle a okolí, 
ale i z Prahy, Lysé n. Labem, Stráže nad Ne-
žárkou a mnoha dalších míst, ti všichni již 
zavítali do muzea. Bratr Jan Novák, člen Vl-
tavanu Praha, přemožitel kanálu La  Man-
che napsal: „Poděkování za  to, co pro re-
prezentaci spolku a naší vlasti děláte.“
A  ještě jednou formou propagujeme 
myšlenky a  současnost Vltavanu. Bratr 
Josef Bílek velmi obětavě, profesionál-
ně a  s  citem zaznamenává všechny dů-
ležité momenty naší současné činnosti. 
DVD uchovává nejen v  archivu spolku, 
ale věnuje je ostatním spolkům v  rámci 
Vltavanu Čechy, zástupcům Mezinárodní 
vorařské asociace a ostatním významným 
návštěvám. Samozřejmě nezapomíná ani 
na nás, členy Vltavanu Davle. Díky němu 
si v  klubovně můžeme pouštět fi lmy 
a  fotografi e z  našich akcí. Jsme zřejmě 
jediný vltavanský spolek, který má takto 
přehledně a detailně zpracovanou doku-
mentaci o své činnosti.

Za výbor Vltavanu Davle
Mgr. Jitka Veverková

Slavnostní schůze spolku Vltavan Davle 
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Spolek Vltavan Davle pořádá:

dne 25. března 2015 jednodenní 
výlet do Lázní Mšené. Odjezd 

autobusu z Davle v 8 hod.

Program: dopoledne pobyt v balneo 
provozu – bylinková koupel, oběd, 

přednáška o historii lázní a Českého 
středohoří, vše v ceně zájezdu 

490 Kč na osobu. 
Příjezd do Davle v 17 hod. 

Od 11. do 15. 5. 2015 léčebný 
pobyt v Lázních Mšené – 
5 dní, 4 noci, stravování: 
plná penze, ubytování: 

jednolůžkový pokoj 4 130 Kč, 
dvoulůžkový pokoj 3 830 Kč. 

Doprava zájezdovým autobusem 
do lázní i zpět. 

Během pobytu možnost zapůjčení 
a úschovna kol zdarma, 

možnost rybaření.

Zúčastnit se mohou členové 
i příznivci Vltavanu. Zájemci 
se mohou přihlásit v Místní 

knihovně v Davli.

Aktuálně z místních spolků

V  sobotu 22. listopadu jsme již popáté 
vyhlašovali celoroční soutěž mladých 
hasičů „Sloupecký hasič 2014“. Bylo 
to  podruhé, co jsme tuto 
akci uspořádali v  restauraci 
„U Petra“ na Rajchardově, kde 
máme milé zázemí. Nejdříve 
proběhlo vyhodnocení čin-
nosti a stanovení cílů na dal-
ší sezonu očima vedoucích 
formou prezentace a  videa. 
Poté následovalo slavnost-
ní vyhodnocení celoroční 
soutěže MH. Nejvíce bodů 
za  svou činnost ve  sboru 
nasbírala Nikola Bažantová, na  2. místě 
skončil Tomáš Kaňka a 3. místo obsadila 
Markéta Vltavská. Celkem bylo v soutěži 
odměněno 29 dětí a přivítali jsme 8 no-
váčků. Po vyhlášení si všichni pochutnali 
na  dortu od  babičky Pavla Lišky, které 
tímto velmi děkujeme. Následovalo 
hodnocení sezony dospělých formou 
videa a diskuse.
O  týden později jsme přichystali vše 
na  slavnostní rozsvícení vánočního 
stromu. Krásnou jedličku jsme pro slou-
pecké občany přichystali pod hasičskou 
zbrojnicí již potřetí. Na  první adventní 
neděli, 30. listopadu, bylo za  pomoci 
všech přítomných slavnostně odpočítá-

no její rozsvícení a za hudebního dopro-
vodu kytaristy Jirky Johánka ml. zazpíval 
pěvecký sbor složený z mladých hasičů, 
dorostenek a  dorostenců. U  svařáku 
a  za  zvuku vánočních koled si mohli 
všichni zúčastnění navodit vánoční ná-
ladu a popřát krásný a klidný advent. 
Do nového roku 2015 vstupujeme s vel-

kými plány na  poli sportov-
ním i  pořadatelském. Pro 
veřejnost uspořádáme 30.  4. 
tradiční pálení čarodějnic. 
16.  5. se bude konat již VIII. 
ročník Nočního útočení v JZD 
v  rámci soutěže Fire Night 
Cup, 8. 8. oslavíme 80. výročí 
založení našeho sboru a první 
neděli v  září opět přivítáme 
soutěžní družstva mladých 
hasičů na  XI. ročníku memo-

riálu Jaroslava Zajíčka. Rok 2015 zakon-
číme tradičním rozsvícením vánočního 
stromu v neděli 29. 11.
Dovolte mi, abych na  prahu nového 
roku popřála všem občanům Davle 
hodně zdraví, štěstí a  lásky. Děkujeme 
za přízeň našim fanouškům a těšíme se, 
že se potkáme na některé z našich akcí.  
Srdečně jste zváni i na naši výroční val-
nou hromadu, která se bude konat v so-
botu 7. února od 17 hodin v hospůdce 
„U rybníka“ ve Hvozdnici.
Bližší informace o činnosti sboru a chysta-
ných akcích najdete na www.sdhsloup.cz.

 Za SDH Sloup zapsala a upravila Sváťa 
Chrastilová, kronikářka sboru

SDH Sloup
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Aktuálně z místních spolků

Davelským hasičům začíná rok vždy ná-
vštěvami okolních sborů. Naši zástupci 
se zúčastnili výročních valných hromad 
okolních hasičských sborů – Hvozdnice, 
Bratřínova a Bojanovic a bratrského sbo-
ru ve Sloupu včetně krátké schůze naše-
ho okrsku při valné hromadě SDH Sloup.
Další tradiční akcí je příprava kluziště 
na hřišti TJ Slavoj Davle. Led vydržel pou-
ze několik dnů, ale navštívilo ho mnoho 
dětí z  Davle. Letos máme kluziště opět 
nachystané. Začali jsme ho připravovat 
27. 12. 2014 během hasičské brigády. 

Opět se bruslilo jen pár dnů, ale pokud 
bude počasí přát, ještě si snad zabruslíme. 

Prvního února 2014 jsme uspořádali vý-
roční naši valnou hromadou za rok 2013 
a  tradiční hasičský ples. K  poslechu 
a  tanci hrála kapela Blue Moon Band. 
16.  března  2014 proběhl tradiční da-
velský karneval, který pořádal městys 
Davle společně s  občanským sdruže-
ním Daveláček a několik členů pomohlo 
s  přípravou akce. 6.  dubna jsme se zú-
častnili odborné přípravy nositelů dý-
chací techniky v areálu profesionálních 
hasičů Jílové.
Velikonoce zpestřil rozsáhlý požár fi rmy 
Davelo 21.  4.  2014. Naše zásahová jed-
notka zde likvidovala požár spolu s okol-
ními sbory od  pěti hodin ráno do  je-
denácté hodiny. Byl to  největší zásah 
roku 2014, a proto je nutné ho zmínit.

Naší nejoblíbenější akcí je pálení čaro-
dějnic. Chceme tím poděkovat našim 
sponzorům – Ohňostroje Krupička, Řez-
nictví a uzenářství U Dolejších  a městysi 
Davle. Vypůjčím si slova Václava Nepra-
še: „Kdo jiný by měl tuto akci zaštitovat 
než naše hasičské sdružení, které potře-
buje mít každý plamen ohně vždy plně 
pod kontrolou. Letos nám počasí oprav-
du přálo a  ve  slunečném odpoledni se 
objevilo v  davelském parku opravdu 
velké množství návštěvníků a příznivců 
tohoto lidově-tyranského zvyku. Přišla 
nás podpořit mladá generace od před-
školního věku přes školní mládež až 
po  věrné seniory, aby si všichni užili 
tohoto příjemného večera plného čaro-
dějnického umění a kouzel. Objevily se 
zde ale i  nově příchozí tváře, které, jak 
doufáme, akce zaujala a  potěšila, a  již 
se budou pravidelně účastnit podobně 
veselých hasičských akcí. Nakonec byla 
dřevěná hranice i  s  osobou podpálena 
(a nakonec spálena).“
Ani letos jsme nechyběli na  okrskové 
soutěži, která se uskutečnila 10.  květ-
na v  Bojanovicích. Výsledný čas nás 
neopravňoval k  dalšímu postupu, ale 
to od nás nikdo ani nečekal.
Na  začátku roku se mě pan Macků ze-
ptal, zda může přihlásit náš prapor 
do  soutěže o  Nejkrásnější hasičský 
prapor, což jsem bez okolků potvrdil. 
16.  května nám přišlo vyrozumění, že 
prapor se probojoval mezi 12  fi nalistů 
soutěže o  nejkrásnější hasičský prapor, 
které vybrala Heraldická společnost. 
Prapor byl pořízen v r. 1950 členy sboru 
a poprvé jsme ho rozvinuli při hasičské 
slavnosti 9. července 1950 v Davli. Pro-
střednictvím hlasování veřejnosti jsme 
získali třetí místo a 6. června 2014 v Li-
toměřicích jsme převzali pamětní list. 
Děkujeme všem, co pro nás hlasovali.
Další hasičské klání proběhlo v  sobo-
tu 17.  května, kde kamarádi ze Sloupu 
uspořádali VII.  ročník Nočního útočení 
v  JZD. Celý den  vydatně pršelo a  my 
doufali, že se ve zdraví dočkáme našich 

pokusů. Mohli jsme se poměřit s 24 sou-
těžními družstvy. Bohužel se posvícení 
loňského roku neopakovalo, ale naše 
PS 12 prochází generálkou, tak se snad 
předvedeme letos.
Prvního června jsme pomohli s  přípra-
vou dětského dne a  obsadili stanovi-
ště se stříkačkami. Zdeněk Hromádka 
ke  všeobecnému překvapení nás všech 
vymyslel bezúdržbové terče, což přineslo 
zábavu nejen dětem, ale i nám z dozoru.
11. června jsme se prezentovali s tech-
nikou a  činností našeho sdružení po-
rotě Vesnice roku Středočeského kraje 
a  snad i  díky naší činnosti získala Da-
vle Modrou stuhu za  společenský ži-
vot. V sobotu 21. 6. 2014 od 20 hodin 
jsme uspořádali akci k  oslavě letního 
slunovratu, kdy zahrála k  tanci nebo 
poslechu skupina Galaxis. Čtvrtou 
červnovou akcí byla naše účast na slav-
nostním předání dekretu a  příslušné 
standarty „Vorařská obec“ v  rámci tra-
diční pouti na  Ostrově u  Davle. Páté-
ho července jsme se zúčastnili oslavy 
90 let založení TJ Slavoj Davle.
Poslední pátek v  srpnu jsme pořádali 
3. ročník koncertu skupiny Brutus. Krás-
né počasí a příjemní účastníci koncertu 
udělali z  této akce nezapomenutelný 
zážitek. Poděkování patří vedení Slavoje 
Davle, městysi Davle a  všem ostatním, 
kteří přiložili ruku k dílu a pomohli nám 
tento koncert zorganizovat. Naopak 
deštivá neděle 31.  8.  2014 patřila cha-
ritativní akci rozloučení s  prázdninami 
v  modrém v  parku u  školy Davle, kde 
jsme pomohli s přípravou.
V  říjnu a  listopadu proběhly brigády 
na úklid a péči o svěřenou techniku. Vů-
bec byl podzim nadmíru klidný, přesto 
jsme již tradičně pomohli s přípravou Dra-
kiády, která proběhla 18. října na polní ces-
tě mezi Davlí a Měchenicemi. Jen dodám, 
že celý týden se nepohnul list na stromě, 
bylo ošklivo a  mlha. Odpoledne se vše 
obrátilo k  lepšímu, sluníčko hřálo a  vítr 
foukal a přišlo na 100 dětí s doprovodem.
Závěrem roku naši členové uspořádali 
(21.–28. prosince) výstavu betlémů „Vá-
noční čas“. Výstavu kompletně připravil 
František Fiala a Vladimír Macků. Výsta-
vu navštívily děti z mateřské a základní 
školy a více než 100 dalších návštěvníků.
Přejeme vám všem hodně štěstí a zdraví 
do roku 2015.

Mgr. Jaromír Němec, starosta SDH Davle

Hasiči Davle v roce 2014
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pokračování z  čísla 
6/2014
Davelský učitel si chodil 
vylepšovat svůj rodinný 
rozpočet hraním na  zá-
bavách a  pohřbech 
a  povzbuzoval se při 
těchto aktivitách not-
ně alkoholem. Někdy 
do školy nepřišel vůbec, 
protože vyspával. Jeho 
žena pak zadávala dě-
tem náhradní práci. V tu 
dobu neměla asi davel-
ská škola valnou úroveň. 
Osoba davelského učitele – opilce se 
objevuje i v románu z roku 1938 – Ro-
dina Horvatova. Proč se otec rozhodl 
Ladislava takto vzdělávat, se už asi ni-
kdo nedopátrá. Vladislav sám se totiž 
se svými žaly málokdy svěřoval. Zásad-
ní rozhodnutí musela udělat mamin-
ka Vančurová. Rozhodla se okamžitě 
vzít děti z  davelské školy a  poslala je 
do  podnájmu do  Prahy. Tam potom 
malý Vladislav dochodil pátou třídu 
a  následně vstoupil na  malostranské 
gymnázium.
Ve své knize o Vančurovi vysvětluje au-
tor M. Blahynka Vančurův vztah k davel-
skému domovu tímto způsobem: 
To  on na  prahu středoškolských studií 
horlivě četl, „snil, spřádal si jakousi vidinu 

o ostrově, který se podo-
bal krajině prácheňské“, 
totiž davelské, to  on 
„scípal láskou“ ke  konči-
ně, skrze niž všecko jest 
a trvá, k domovu, k tomu 
kraji, který se líbezně 
„zvedá v pahorcích“ oko-
lo řeky.1

V  dospělosti bydlel 
na  Zbraslavi, kde vyko-
nával lékařskou praxi. 
Na  začátku druhé svě-
tové války se velmi ak-

tivně zapojil do  protinacistického od-
boje. 
Dne 12. května 1942 si pro Vladislava 
Vančuru přišlo na  Zbraslav gestapo. 
Ivan Olbracht vzpomínal na  poslední 
Vančurovy dny: „Umíral tak, jak žil: hrdě, 
sebevědomě, s  odporem ke  každému 
kličkování nebo kompromisu, s  nená-
vistí ke  všemu podlému a  nečistému. 
Umíral jako Vladislav Vančura.“2

1. června 1942 byl popraven jako jedna 
z mnoha obětí heydrichiády.

Kateřina Obermajerová

1 BLAHYNKA, Milan. Vladislav Vančura. I. vydání. 
Praha: Melantrich, 1978. Odkazy pokrokových 
osobností naší minulosti sv. 50. ISBN 40-036-81. s. 25
2 BLAHYNKA, Milan. Vladislav Vančura. 
I. vydání. Praha: Melantrich, 1978. Odkazy 
pokrokových osobností naší minulosti sv. 50. ISBN 
40-036-81. s. 7

Zajímavosti

Z historie základního školství 
v Davli – slavní žáci naší školy

Milí manželé 

Václave a Evo KARLÍKOVI, 

blahopřejeme vám 

k výročí 50 let manželské-

ho života,

který jste spolu prožili 

ve zdraví a v lásce.

ZLATOU SVATBU, tuto 

výjimečnou oslavu, jste 

slavili symbolicky

v péči vašich dcer, s rodi-

nou a spolu s námi v naší 

svatební síni.

Bylo nám ctí být s vámi. 

Vidět ve vás příklad pro 

nás, jak umět žít.

Být vždy pevnou oporou 

jeden druhému.

 

S úctou k vám!

  Mgr. Jiří Prokůpek

 starosta



12 Soutok 1/2015

Zajímavosti

Již v minulém čísle byla zmíněna výstava 
Otevři zahradu rajskou s  podtitulem Be-
nediktini v srdci Evropy 800–1300 ve Vald-
štejnské jízdárně v  Praze. Benediktinské 
řády sehrály významnou roli nejen v pro-
cesu christianizace Čech, ale byly také 
důležitými nositeli kultury a  vzdělanosti. 
Výstava postihuje počátky křesťanství 
a  vznik států střední Evropy, představuje 
sv. Benedikta a  řeholi jeho řádu i  model 
ideálního kláštera podle santgallenského 
plánu. Jsou popisovány i  jednotlivé části 
takového kláštera. Vystaveny jsou liturgic-
ké předměty, relikvie a jsou zde i exponáty 

z Ostrova u Davle (viz přiložené obrázky), 
které snad ani dříve nebyly vystavovány. 
Trochu mrzí, že i na modelu zapůjčeném 
Regionálním muzeem v Jílovém je napsá-
no „Ostrov sv. Kiliána“ – název již mno-
hokráte kritizovaný odborně vzdělanými 
a chytřejšími, ale snad se pokusím pronik-
nout do  Wikipedie, odkud zřejmě tento 
nesmysl přebírají další a  další. Navštívit 
výstavu ale rozhodně stojí za to!
Po návštěvě Dr. Dušana Foltýna, jedno-
ho z  kurátorů zmíněné výstavy, se stu-
denty UK na  Ostrově (paní Žemličková 
návštěvníkům umožnila i  prohlídku 
kostela sv. Kiliána a  zvonice) jsem měl 
příležitost zúčastnit se tzv. kulatého sto-
lu na  Pedagogické fakultě UK v  Praze, 
jehož tématem byly „Klášterní kultur-
něhistorické stezky“. Sešly se zde dvě 
desítky zájemců o kulturní stezky zamě-

řené na kláštery benediktinů a cisterci-
áků. Kromě akademických pracovníků 
šlo především o zástupce klášterů (sou-
časných i  někdejších) benediktinského 
nebo cisterciáckého řádu a  ty, kteří se 
o tyto objekty starají – správci, zaměst-
nanci nebo se o ně jen zajímají. Při jed-
nání odezněly čtyři přednášky: Klášterní 
stezky ve střední Evropě (Dušan Foltýn), 
Cisterciácké stezky v  Evropě (Kateřina 
Charvátová), Szlak cysterski v  Polsce 
(Ewa Lużyniecka), Via Benedictina (Mar-
ta Sztwiertnia). 
V diskusní části, zástupci z jednotlivých 
lokalit (Osek, Plasy, Emauzy, Velehrad, 
Žďár nad Sázavou, Kostelec, Zbraslav, 
Ostrov) seznámili účastníky se sou-
časným zpřístupněním „svých“ klášte-
rů, s  nabízenými typy prohlídek, resp. 
s  programy, jež lze v  těchto objektech 
zhlédnout. Ne všechny kláštery jsou 

v současné době běžně přístupné. Bylo 
debatováno o  tématech souvisejících 
se smyslem „klášterních stezek“ a  je-
jich možným významem pro uvedené 
konkrétní lokality. Závěr vyzněl v  tom 
smyslu, že více než v  možném rozšíře-
ní turistického ruchu, i když ani to není 
opominutelné, vidí přítomní hlavní 
význam kulturních stezek v  kultivaci 
a vzdělávání návštěvníků.
Příští schůzka by  se měla uskutečnit 
v květnu/červnu 2015 v prostorách osec-
kého kláštera. Do té doby by měli zúčast-
nění jednat ve  svých obcích s  vlastníky 
či správci o možném zapojení – nejdříve 
např. na regionální úrovni. V té souvislos-
ti se chce na Davli obrátit zástupce Zbra-
slavi, která by  v  rámci výročních oslav 
ráda v  roce 2015 uskutečnila alespoň 
návštěvu Ostrova, když ne přímo „plavbu 

po  stopách knížete Václava“ při hledá-
ní místa pro stavbu kláštera. S ohledem 
na případný počáteční regionální přístup 
by bylo vhodné např. propojení Břevnov 
– Sv. Jan pod Skalou – Ostrov. Shodou 
okolností byl v téměř stejné době v pro-
gramu ČT historie.cs, byť s  otazníkem, 
prezentován názor o  možné jiné dataci 
vzniku břevnovského kláštera – a  Ost-

rovský klášter by tak mohl být nejstarším 
mužským klášterem na území dnešní ČR.
Měl by někdo návrh, jak se zapojit a co 
pro příští jednání této pracovní skupi-
ny navrhnout? Sám jsem loni předsta-
vil – s  výhledem na  5 let – jistý nápad 
při semináři, který se v Davli konal pro 
studenty architektury. Ale v  této věci 
by toho k projednávání bylo asi více.

Karel Vančura

Benediktinské stezky
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Davli se celkem dařilo, ale již skoro tra-
dičně to  byl rok podivný. Rok nenor-
mální i z hlediska počasí, které se snaží 
popsat následující řádky. 
Nejen Český hydrometeorologický 
ústav označil tento rok za  mimořádně 
teplotně nadnormální – z hlediska prů-
měrné teploty byl nejteplejším za dobu 
měření (od roku 1961) a průměrná tep-
lota v ČR byla 9,4 ºC čímž o dva stupně 
přesáhla dlouhodobý průměr. Úhrn srá-
žek činil za celý rok 674 milimetrů a me-
teorologové jej hodnotí jako normální. 
Nejvíce srážek spadlo na českém území 
v květnu − 114 milimetrů, což je zhruba 
o polovinu více, než činí průměr za po-
slední desítky let. Celkově bylo počasí 
2014 hodně proměnlivé s  výraznými 
výkyvy, nicméně bez výraznějších kata-
strof – tedy bez větších povodní.  
V  Davli zjištěná průměrná teplota byla 
podobná 9,24  ºC stejně jako celkový 
roční úhrn srážek 606,83  mm, který byl 
na  úrovni roku 2012 a  o  185  mm nižší 
než v povodňovém roce 2013. Kde jsou 
ty časy, kdy v Davli sněžilo a dalo se jez-
dit na  běžkách. V  uplynulém roce sníh 
padal jen desetkrát, přičemž se souvislá 

sněhová pokrývka udržela jen v poslední 
dekádě ledna a to asi jen 9 hodin. Celko-
vě teplá loňská zima způsobila, že právě 
s prvním sněhem na konci ledna přiletě-
lo do Davle na 60 špačků – o celý měsíc 
dříve! Ze zasněžené krajiny ihned zmizeli 
a vrátili se v obvyklém termínu na konci 
února. Nejnižší teplota byla –10 ºC, zato 
v  červnu a  červenci byly zaznamenány 
teploty 32  ºC i  tropické noci s  teplotou 
nad 20 ºC. Za celý červen napršelo asi to-
lik vody jako za  jednu květnovou bouř-
ku, na rozdíl od celé ČR však pršelo více 
v červenci (112 mm) i když byl tento mě-
síc zároveň nejteplejší (18,42 ºC).

Zatím teplý průběh zimy je možné si po-
chvalovat, ale co zahrádky, les a příroda 
vůbec. Po teplé zimě, jako byla i ta loň-
ská, přináší jarní a  letní období mnoho 
nepříjemností – přemnožením hmyzu 
(mouchy, vosy, komáři) a zejména škůd-
ců včetně slimáků, jejichž larvy a vajíčka 
při teplém počasí obvykle v  půdě pře-
zimují všechny. Zdá se, že pokračuje 
trend postupného dlouhodobého zvy-
šování teplota, asi budou pokračovat 
diskuse o množství skleníkových plynů 
vypouštěných díky lidem do atmosféry. 
Ale letos zase méně topíme.

Karel Vančura

Jaký byl rok 2014?

inzerce

měsíc průměrná 

teplota (ºC)

srážky 

(mm)

srážko-

vé dny

z toho 

sníh

mrazo-

vé dny

výskyt 

bouřek

leden 0,68 28,36 14 7 13
únor 2,20 2,46 5 3
březen 5,91 45,31 7
duben 9,78 20,71 11 7
květen 12,02 99,30 14 6
červen 16,35 24,00 9 2
červenec 18,42 112,21 13 13
srpen 15,59 67,20 13 10
září 13,99 92,68 14 5
říjen 9,96 63,52 8
listopad 5,93 21,48 7
prosinec 2,40 29,60 15 3 8
průměr/Sa 9,24 606,83 130 10 24 43
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Vážení čtenáři Soutoku, zdravím vás 
uprostřed zimy. Příroda odpočívá – 
tedy snad jí to  poměrně teplé počasí 
umožní –, ale my lidé jsme stále zaměst-
náni. Pokud si svou vnitřní rovnováhu 
a zdraví neudržíme, často nás skolí na-
chlazení, chřipka a  podobné nemoci. 
Ani mojí rodině se to nevyhnulo a po ne 
zcela úspěšném léčení klasickými léky 
jsem zkoušela všelijaké přírodní recepty. 
Do dnešního článku jsem pro vás vybra-
la takové, které jsou převážně ze zdrojů 
dostupných v naší přírodě. Můžeme si je 
tedy nasbírat, natrhat nebo vypěstovat 
ve  vlastní zahradě. Rady a  recepty čer-
pají ze zkušeností našich předků, kdy 
největším účinným prostředkem byly 
byliny, zelenina a ovoce.
Léčivý čaj si můžeme uvařit z šípků. Heř-

mánkový uklidňuje a  snižuje teplotu. 
Čaje nebo nálevy z květu černého bezu 
snižují překrvení sliznic a nepříjemné pří-
znaky rýmy. Yzop zmírňuje kašel a pod-
poruje imunitu. Čaje z podbělu léčí kašel. 
Pomůže nám i máta peprná a řebříček. 

Echinacea podporuje imunitu. Na kašel 
se doporučuje i jitrocel, tymián či mate-

řídouška. A za velké léčivky jsou považo-
vány prvosenka a divizna.

 Abyste získali chuť a odvahu se do by-
linkového léčení pustit, přidávám něko-
lik pěkných čajových receptů:
Bylinkový čaj 1: je vhodný i pro děti, má 
příjemnou chuť a usnadňuje odkašlává-
ní. Smíchejte hrst květů lípy, hrst listů ji-
trocele, hrst květů černého bezu, hrst 
drcených sušených šípků. Z této směsi 
zalijte 2 lžíce litrem vroucí vody a nech-

te 15 minut louhovat. Po  mírném vy-
chladnutí zceďte, výluh oslaďte dvěma 
lžícemi medu.
Bylinkový čaj 2: květy divizny, květy 

černého bezu a  květy lípy smícháme 
v poměru 1:1:1. Dvě lžičky směsi zalijeme 
horkou vodou a necháme po dobu dese-
ti minut odstát. Podáváme při nachlazení 
a zánětu pro podporu vykašlávání.
Bylinkový čaj 3: lžíci šípků, lžíci rakytní-

ku necháme povařit dvě minuty v horké 
vodě. Vše přecedíme a do horkého čaje 
přidáme lžíci cukru a trochu rumu.
Bylinkový čaj na snížení horečky: 2 čajo-
vé lžičky čerstvě pokrájeného zázvoru, 
jednu čajovou lžičku sušené máty pe-

prné a 1 lžičku sušeného bezu černého. 
Připravené bylinky přelijeme horkou vo-
dou, zakryjeme a necháme po dobu de-
seti minut vyluhovat. Vše scedíme a po-
dle chuti osladíme. Čaj pijeme horký 
a nejvýše 1 litr denně. Všechny použité 
bylinky podporují krevní oběh a vyvolá-
vají pocení. Tím snižují horečku přiroze-
ným a bezpečným způsobem.
Pití čaje můžeme doplnit další léčbou. 
Nám doma hodně pomohly inhalace. 
Přidávám i další dobré návody:
Při inhalacích můžeme účinek páry a soli 
zvýšit přidáním bylin – nať dobromysli, 
tymián, skořice, černý bez, zázvor a ci-

tronová šťáva. Inhalovat se doporučuje 
15–20 minut, ne však déle než 45 minut.
Účinným kloktadlem je čtvrt litru vrou-
cí vody se dvěma čajovými lžičkami 
sušené šalvěje a půl lžičky mořské soli. 
Šalvěj louhujeme deset minut a pak sce-
díme. Roztok kloktejte několikrát den-
ně. Šalvěj má dezinfekční účinky. Skvěle 
působí při zánětu nosohltanu a angíně.
Ořechový vývar je dobrý na dráždiv ý su-
chý kašel. Vyloupejte 12 vlašských ořechů, 
namočte je do půl litru vody, nechte lou-

hovat 4 hodiny, potom je 30 minut vařte 
a dolévejte, abyste měli pořád půl litru vý-
varu. Pijte opět slazené medem. Po dvou 
dnech byste měli začít odkašlávat.
Velkým pomocníkem při léčení nachla-
zení je například šťáva z čerstvého cele-

ru, která obsahuje éterické dezinfekční 
látky, ale i velké množství vitaminů a mi-
nerálů, které posilují imunitu. 
Rozsah článku už mi neumožňuje uvést 
recepty z cibule a česneku, ale určitě je 
nevynechejte. Cibule pomáhá k odhle-
nění organismu a česnek je protizánětli-
vý a zvyšuje celkovou obranyschopnost.
Máte nějaký vlastní bylinkový recept 
na léčení nachlazení? Můžete mi ho na-
psat na jitka.emlerova@arbogard.cz. Po-
dělím se o něj s ostatními čtenáři v dal-
ším čísle Soutoku.

Přeji vám hodně zdraví a síly 
Jitka Emlerová, DiS.

List nejen o listech

Období nachlazení

inzerce

Bez černý (Sambucus nigra)
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Počínaje lednem 2015 vstoupila v plat-
nost novela zákona č. 56/2001 Sb., 
o  podmínkách provozu na  pozemních 
komunikacích. Zahrnuje řadu změn, 
mimo jiné došlo ke  zjednodušení ad-
ministrativy spojené s  převodem vo-
zidla. Dále měl zákon umožnit získání 
registrační značky na  přání a  rovněž 
stanovit větší dohled nad STK. Tyto 
části však byly odloženy až na  leden 
2016. Dovoluji si vám nabídnout shr-
nutí nejvýznamnějších změn.

1. REGISTRACE VOZIDLA

Pro vlastníky vozidel bude téměř 
nejdůležitější zjednodušení převo-
du vozidla mezi subjekty. Dosud 
bylo nezbytné zajistit odhlášení 
z původního vlastníka a  teprve ná-
sledně jeho přihlášení dle sídla či 
bydliště budoucího provozovatele. 
V  případě převodu mezi kraji bylo 
nutné navštívit dva registry. Vy-
plnit žádosti a  provést jednotlivé 
úkony odděleně, tj. danou věc řešil 
jak prodávající, tak kupující nebo 
bylo možné někoho zplnomocnit. 
V  praxi to  vedlo k  tomu, že řada 
vozidel zůstala v  tzv. polopřevodu 
bez jakékoli sankce. To  se změní. 
Novela se řídí pravidlem „třikrát 
jedna“ – jeden registr vozidel, jed-
na žádost a tím pádem jeden úkon. 
Záleží přitom na prodávajícím a ku-
pujícím, jak se domluví. Buď mohou 
jít na  úřad společně, jeden může 
zmocnit druhého nebo mohou oba 
zmocnit třetí osobu. K  zápisu změ-
ny vlastníka nebo provozovatele 
vozidla a  k  vydání nových dokladů 
následně dojde na  jednom úřadě 
na  základě jedné žádosti. K  převo-
du vozidla na registru vozidel musí 
dojít do  10 pracovních dní od  pře-
vodu vlastnického práva. Tímto se 
zcela ruší tzv. odhlášení vozidla. Již 
nebudou existovat vozidla v  polo-
převodu, neboť ve  stejný okamžik 
bude vozidlo i  přihlášeno. Nově 
bude možné provést daný úkon 
v zastoupení pouze na základě ově-
řené plné moci.

Veškeré další změny (např. změna bar-
vy) musí být v registru vozidel zapsány 
do  10 pracovních dní ode dne jejich 
vzniku a  to  pod hrozbou značných fi -
nančních sankcí.

2. ZÁNIK VOZIDEL V TZV. PŘEVODU

Tato změna se týká vozidel v tzv. polo-
převodu. Majitelé těchto vozidel musí 
přepis dokončit do 31. 6. 2015, jinak do-
jde k jejich zániku. Jak je uvedeno výše, 
novelou dochází k přepisu v jednom dni 
na  jednom pracovišti. Otázkou zůstá-
vá, jak s  tímto naloží prodejci vozidel. 
Běžnou praxí je, že vozidla na sebe ne-
přihlašují a do okamžiku prodeje je drží 
právě ve zmiňovaném polopřevodu.

3. ZÁNIK VOZIDEL V DEPOZITU A VY-

ŘAZENÍ Z PROVOZU

Nově se mění pojmy dočasné vyřa-
zení v  tzv.„vyřazení silničního vozi-
dla z provozu“ a trvalé vyřazení bude 
označeno jako „zánik silničního vo-
zidla“. Z  toho vyplývají dvě zásadní 
změny. Vozidla uložená v  depozitu 
(dočasně vyřazena) ke  dni 1. 1. 2015 
budou označena jako vozidla „vyřa-
zená z  provozu“. Cílem tohoto kroku 
je očistit registr vozidel od  neexistu-
jících vozidel, kterých je dle odhadů 
tisíce. Toto „vyřazení“ se týká vozi-
del, která jsou v  depozitu uložena 
déle než dosud možných 18 po sobě 
jdoucích měsíců. Tato vozidla budou 
zcela vyřazena jako zaniklá, pokud je-
jich majitel neoznámí do konce roku 
2015, místo a účel využití vozidla. Po-
kud tak neučiní, toto vozidlo již nebu-
de možné provozovat, dojde admini-
strativně k jeho „zániku“.
Dále trvá-li vyřazení silničního vozidla 
z  provozu déle než 12 po  sobě jdou-
cích kalendářních měsíců, je jeho vlast-
ník povinen bez zbytečného odkladu 
po uplynutí této lhůty oznámit registru 
vozidel adresu místa, kde je vyřazené 
silniční vozidlo umístěno, a  účel jeho 
využití opět pod hrozbou sankce.
Bylo-li silniční vozidlo odcizeno, po-
žádá vlastník silničního vozidla o  jeho 

vyřazení z  provozu bez zbytečného 
odkladu poté, co se o  odcizení silnič-
ního vozidla dozvěděl. K  žádosti pak 
přiloží policejní protokol.

4. ZÁNIK VOZIDLA Z  DŮVODU NE-

SJEDNÁNÍ POVINNÉHO RUČENÍ

Velkou novinkou je i  vyřazení z  dů-
vodu nesjednání nového povinné-
ho ručení. Pokud zanikne povinné 
ručení k  vozidlu, je jeho majitel po-
vinen sjednat nové, a  to  nejpozději 
do  14  dní. V  případě, že tak neučiní, 
registr vozidel vozidlo vyřadí. Týká 
se to i vozidel před platností této no-
vely. Řada majitelů vozidel tak může 
po lednu 2015 očekávat výzvu k ode-
vzdání značek na úřad.

5. ZÁNIK VOZIDLA BEZ PŘEDLOŽENÍ 

PROTOKOLU O  EKOLOGICKÉ LIKVI-

DACI

Výše uvedená novinka se stane pro 
řadu majitelů již neexistujících vozidel 
novou šancí, jak se jich trvale zbavit. 
Dosud to bylo možné pouze na základě 
protokolu o ekologické likvidaci. Pokud 
do konce roku u daných vozidel nebude 
prokázáno místo a účel jejich užití, do-
jde k jejich zániku.

Detektiv Lupa

Novela zákona o podmínkách provozu na pozemních komunikacích
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1. Jednodušší převod vozidla: vše 
v registračním místě posledního provo-
zovatele
2. Plná moc v  případě zastupování: 

úředně ověřený podpis zmocnitele
3. Vyřazení z  provozu: nový institut 
s novými sankcemi
4. Zánik vozidla

Nahrazuje pojem „trvalé vyřazení vozidla“.
Vozidlo již nelze znovu přihlásit.
• Podmínkou je ekologická likvidace 

nebo úplné zničení (např. živelní pohro-
ma), kde není co sešrotovat. Rozebrání 
jako důvod k zániku není možné uvést.

• Vozidlo po 1. 1. 2015 zanikne i po vy-
řazení z  provozu v  délce větší než 
18  měsíců (týká se vozidel dočasně 
vyřazených k datu 30. 6. 2013) bez na-

hlášení místa a způsobu jeho užívání 
do konce roku 2015.

Vozidlo v  polopřevodu zaniká 
k 31. 6. 2015, pokud jeho majitel nedo-
končí do tohoto data registraci.
5. Sankce: za nenahlášení změn ve sta-
novené lhůtě, provoz technicky nezpůso-
bilého vozidla apod. až do výše 50 tis. Kč
6. Poplatky: mění se výše některých 
správních poplatků
Vyřazení vozidla z provozu: 200 Kč
Ukončení leasingu: 800 Kč
Trvalý vývoz: 450 Kč

7. Lhůta 10 dní: v  této lhůtě musí být 
veškeré změny oznámeny registru vozi-
del pod tíhou vysoké sankce
8. Evidenční prohlídka: ne starší než 
14 dní
9. Ruší se trvale manipulační regist-

rační značka

10. Ruší se čistopis velkého technic-

kého průkazu (každé vozidlo bude mu-
set být registrováno)
11. Technická způsobilost vozidel 

dovezených z členských států se ne-

schvaluje (přebírá se stávající schvá-
lení)
12. Při převodu vozidel registrova-

ných v ČR se nevyžaduje platná tech-

nická prohlídka

Detektiv Lupa

Krátce nejdůležitější změny

inzerce

DŮLEŽITÉ TELEFONNÍ 

KONTAKTY:

INTEGROVANÝ ZÁCHRANNÝ SYSTÉM: 

112112
OBVODNÍ ODDĚLENÍ HRADIŠTKO 

POD MEDNÍKEM
adresa: 

Rajchardov 75, 252 09 

Hradištko pod Medníkem

tel.: 974 882 700 

telefon na hlídku v terénu: 602 306 492

e-mail: poj.oo.hradistko@pcr.cz
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4. modul – Finanční a spotřebitelská 

gramotnost

Čtenáři Soutoku vědí, že v  rámci uve-
deného programu již v  Pizzerii Grado 
proběhlo několik modulů vzdělávacího 
projektu zaměřeného na  oblasti obec-
ných a odborných kompetencí ve snaze 
zvýšit konkurenceschopnost ekonomic-
ky aktivního obyvatelstva.
10. ledna hovořil Ing.  Tomáš Hájek 
na  téma Finanční a  spotřebitelská gra-
motnost. Je obtížné v krátkosti shrnout 
obsah celodenního jednání, snad ales-
poň základní věci:
FINANČNÍ gramotnost – je nutné si uvě-
domit vlastní zodpovědnost za své fi nan-
ce, naučit se je plánovat, resp. znát fi nanč-
ní nástroje a umět je smysluplně využívat.
Gramotnost SPOTŘEBITELSKÁ pak je 
daná uvědoměním si: co kupuji (přitom 
za  to  nesu já sám plnou odpovědnost), 
co mě k nákupu vede, jakou hodnotu tím 
získám, a  také bych měl umět reagovat 
na situaci, kdy nedostanu v plné šíři to, co 
jsem si objednal, případně již zaplatil.
V  souvislosti s  tím je dobré vědět, že 
základem slova „reklama“ je „klam“ a že 

chcete- li do něčeho vkládat oběživo, že 
„vajíčka se nesmí nosit v jednom koši“. Při-
tom by lidé měli mít přehled o svých pří-
jmech a výdajích, o tom, co dlouhodobě 
platí např. trvalými příkazy, a  být při-
praveni na  nenadálé situace (odložené 
peníze na asi 3 až 6 měsíců žití, neboli 
vědět – bez lhaní sami sobě, jak dlouho 
lze vyžít bez příjmu ze zaměstnání.
Byly probírány otázky spojené se zmíně-
nou rezervou, hypotékami, stavebním 
spořením, penzí (20 procent by měl člověk 
ukládat na zajištění své životní úrovně, ať je 
jeho příjem jakýkoli) i penzijním připojiště-
ním, s různými typy pojištění (důležitější je 
pojištění rodiče než dítěte – u toho pojistit 
trvalé následky…) a  úvěrů, s  investicemi 
(neukládat jednorázově, raději menší část-
ky pravidelně, rozložit rizika diverzifi kací 
a reagovat na vývoj situace). 
Je také nutné si uvědomit, co je v  jed-
notlivých úsecích života důležité (dět-

ství, studium, manželství, rodičovství, 
předdůchodový a pak i důchodový věk). 
Mimochodem otázka důchodů se u nás 
začala řešit již v roce 1995, ale jediné, co 
se udělalo, je to, že se začal zvyšovat věk 
odchodu do  důchodu, současná vláda 
zrušila tzv. 2. pilíř navržené důchodové 
reformy, ale nic náhradního zatím zřej-
mě není k dispozici. Jak zpívali VaW: Ni-
kdy nic nikdo nemá míti za  defi nitivní 
– zkrátka nikdy není nic jistého. Proto se 
lidé musí chovat zodpovědně jako běž-
ný spotřebitel, nenechat se ovlivňovat, 
obvykle klamavou, reklamou, dát si po-
zor, kdo mi chce radit a  pro koho jsou 
jeho rady výhodné („šmejdi“ existují 
všude). A proto jsou v peněžních věcech 
důležité informace, komunikace a hlav-
ně selský rozum!
Příště, tj. 31. 1. 2015, se projekt bude za-
bývat digitálními technologiemi.

Karel Vančura st.

3. modul – Rodinné a dědické právo 

13. prosince 2014 se v salonku pizzerie 
v  Davli konal další seminář s  tématem 
„Rodinné a dědické právo“. Přednášející 
lektorka seznamovala přítomné s násle-
dujícími okruhy týkajícími se této pro-
blematiky:
• vznik manželství (uzavření předman-

želské smlouvy),
• zánik manželství, podmínky tzv. 

„sporného“ a  „nesporného rozvodu“ 
(návrh na rozvod),

• pojem a  obsah společného jmění 
manželů (SJM),

• určení mateřství, určení otcovství – ří-
zení o určení a popření otcovství,

• osvojení – souhlas s  osvojením, ná-
sledky osvojení, osvojení zletilého,

• výživné (alimenty), pomocné tabulky 
pro určení výživného,

• poručenství, opatrovnictví dítěte, svě-
ření dítěte do  péče jiné osoby, pěs-
tounství, ústavní výchova (uzavření 
smlouvy o náhradním mateřství),

• dědická smlouva, závěť a zákon, který 
počítá se šesti dědickými třídami (vy-
dědění potomka, sepis závěti),

• odpovědnost dědiců za  dluhy zůsta-
vitele – možnost dědice vyhradit si 
soupis pozůstalosti.

Jednotlivé položky byly probírány 
ve  vztahu k  novému občanskému zá-
koníku a  souvisejícím normám, které 
orientaci v  poměrně složité problema-
tice příliš neusnadňují. Takové uzavření 
manželství není zrovna legrace, jestliže 
společné jmění manželů (SJM) může být 
(podle rovněž změněného občanské-
ho soudního řádu) postiženo exekucí 
i kvůli dluhům, které jednomu z manže-
lů vznikly ještě před uzavřením sňatku. 
Nastávající si proto častěji upravují SJK 
předmanželskou smlouvou, ale kvůli 
nejasnostem se prý lidé začali i více roz-
vádět (jestli je to ještě vůbec možné).
Z  doporučení plynoucích z  celodenního 
jednání je třeba zdůraznit, že by každý nad 
50 let věku měl mít sepsanou závěť (závět 

lze napsat i na kus obyčejného papíru, ale 
vlastní rukou, zůstavitel ustanoví dědice, 
popřípadě určí jejich podíly nebo věci 
a práva, která jim mají připadnout a hlav-
ně musí uvést den, měsíc a rok, kdy byla 
podepsána a  toto datum musí být nad 
podpisem). Vlastnoruční závěť by  měla 
být uložena na  bezpečném místě, event. 
o  místě uložení informovat důvěryhod-
nou osobu, aby vůbec pro případné dě-
dické řízení byla nalezena, nebo může být 
uložena u notáře. Je-li závět sepsána před 
notářem, je uložena do centrální evidence 
závětí. Zatímco předchozí občanský záko-
ník znal pouze čtyři dědické skupiny, ten 
nový, účinný od 1. 1. 2014, do dědické po-
sloupnosti zařadil i další dědice – v páté tří-
dě nyní dědí i prarodiče rodičů zůstavitele.
Zdánlivě sobecké, leč vzhledem k dneš-
ní době a  celkovému stavu společnos-
ti praktické doporučení znělo: Dětem 
za svého života nic nedávejte, prodejte 
jim to. Odkázat jim to můžete vždycky… 
Toto doporučení vlastně uvozovalo pro-
gram dalšího modulu, ve  kterém bylo 
zdůrazněno, že každý má zodpovědnost 
sám za sebe, i když tím nemá být řečeno, 
že se nemá starat o své bližní.

Karel Vančura st.

Co se děje kolem nás

Regionální program celoživotního vzdělávání
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Na začátku si několik maminek řeklo, že je škoda, že jejich děti 
už neznají všechny svátky, kterými vesnice po  celý rok žila. 
Někam se začala vytrácet tradice. Proto jsme před pár lety 
udělali první masopustní průvod. Bylo nás pár nadšenců, kteří 
chtěli udělat radost svým dětem a sobě. Každý další ročník byl 
o něco větší a účastnilo se víc lidí. Letos jsme se snažili, aby 
si našeho průvodu všimla větší část obyvatel městyse Davle. 
Na  pomoc nám přišli známí a  kamarádi, kteří se chopili hu-
debních nástrojů a zahráli nám k  tanci, jiní vzali jehly a nitě 
a vytvořili pravé masopustní masky. Všem těmto nadšencům 
tímto chceme moc poděkovat. Víme, že od nás žádné díky ne-
čekají a že to všechno dělali, protože sami chtěli. Přesto děku-
jeme, bez nich by se masopustní průvod nevydařil. Taky ne-
můžeme zapomenout na všechny „hospodáře a hospodyně“, 
kteří nám připravili vynikající občerstvení. Někteří to  s  námi 
táhnou již pátým rokem, někteří se přidali letos. Všem tímto 
moc děkujeme a jsme rádi, že se nám letošní masopust vyda-
řil, lidí přišlo hodně a počasí nám přálo. Doufáme, že přijdete 
příští rok opět a strávíte s námi další hezký den.

OV MP (Organizační výbor masopustního průvodu)

Masopust a jak to vlastně začalo

dokamen.cz
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Výjezdová skupina záchranné služby 
v Davli zahájila svoji činnost v létě roku 
1992 a do současnosti zajišťuje nepřetr-
žitě přednemocniční neodkladnou péči 
(PNP) v oblasti nejen Davle samotné, ale 
i širokého okolí.
Provozovatelem výjezdové skupiny rych-
lé zdravotnické pomoci (RZP) v  Davli je 
Záchranná služba Asociace samaritánů 
České republiky (ZS ASČR), která prostřed-
nictvím výjezdových skupin záchranné 
služby zajišťuje PNP na území okresu Pra-
ha–západ, ale taktéž i na části území hlav-
ního města Prahy a v okolních oblastech 
a částech okresů Středočeského kraje.
ZS ASČR zajišťuje zdravotnické asisten-
ce i převozy pacientů neodkladné péče 
mezi zdravotnickými zařízeními v rámci 
hlavního města Prahy, Středočeského 
kraje a  po  celém území ČR. ZS ASČR 
provozuje Dopravní zdravotnickou služ-
bu (neakutní převozy pacientů), pečo-
vatelskou službu včetně monitoringu 
tísňového volání pro osamocené starší 
klienty, zdravotnické asistence v  rámci 
ČR a zdravotnické repatriace v rámci ČR 
i zahraničí, dále ZS ASČR provádí akredi-
tované zdravotnické kurzy a školení.
Od  července roku 2013 ZS ASČR za-
jišťuje na  Zbraslavi i  lékařskou službu 
první pomoci pro dospělé pacienty – 
viz odkaz níže.
Výjezdová skupina RZP v Davli zajišťuje 
PNP ve  složení plně kvalifi kované po-

sádky: zdravotnický záchranář s platnou 
licencí Ministerstva zdravotnictví ČR pro 
práci bez odborného dohledu + řidič 
záchranné služby, nepřetržitě 24 hodin 
denně, 7 dní v týdnu a 365 dní v roce.
Posádka RZP měla dříve své stanoviš-
tě v objektu firmy Středočeské vodo-
vody a  kanalizace v  Davli, od  května 
roku 1994 dosud posádka RZP Davle 
vyjíždí k  případům z  ulice Vltavská, 
kde má stanoviště v  domě s  pečova-
telskou službou, který spravuje Úřad 
městyse Davle.
Posádka RZP Davle zajišťuje PNP a vyjíž-
dí tak k případům na základě zpracování 
tísňových výzev na  lince 155 z krajské-
ho dispečinku Zdravotnické záchranné 
služby Středočeského kraje v Kladně.

Posádka RZP Davle pracuje buď samo-
statně, nebo formou setkávacího systému 
s lékařem, dle závažnosti a stavu pacienta. 
V praxi je až cca 70 % samostatných zá-
sahů posádek RZP, kdy není nutná pří-
tomnost lékaře, asi 30 % je zásahů spo-
lečných s lékařem.
Posádka RZP v Davli má pro výkon své 
profese k  dispozici moderní vůz zá-
chranné služby plně vybavený přístroji, 
zdravotnickým materiálem a  léky, a  je 
tak zajištěna kvalitní péče i pro kriticky 
nemocné či zraněné pacienty.
Něco málo čísel ze statistik našich zása-
hů: Například v roce 2008 posádka RZP 
Davle ošetřila a transportovala do zdra-
votnických zařízení 937 pacientů, v roce 
2014 již těchto pacientů bylo 1297.
Největší nárůst zásahů posádky RZP 
Davle je v  letních měsících, v  závislosti 
na  počtu obyvatel, kterých je v  letních 
měsících v Davli i okolí více na chatách 
či na dovolené, taktéž je i vyšší procento 
úrazů obecně včetně dopravních nehod.

Mgr. Radek Benda
inspektor provozu ZS ASČR

vedoucí stanoviště RZP Davle
ZS ASČR Praha-západ

Historie a současnost záchranné služby v Davli
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Dovolujeme si vás informovat o sociálních 
službách, které mohou v  našem Centru 

sociálních služeb Hvozdy, o.p.s., využí-
vat obyvatelé obce a  jejího okolí. Poby-
tové služby realizujeme v areálu na Hvoz-
dech, ambulantní služby převážně 
v  Multifunkčním centru ve  Štěchovicích. 
Zdůrazňujeme, že ambulantní a  terénní 
služby jsou poskytovány BEZPLATNĚ.
Bližší informace najdete na  interneto-
vých stránkách www.css-hvozdy.cz 
nebo nás můžete kontaktovat na  tele-
fonním čísle 257 770 258.

TÝDENNÍ STACIONÁŘ – TS

Cílová skupina: osoby s  lehkým 

a  středním mentálním postižením 

ve věku od 15 let

pobytová služba (od pondělí do pátku)

ODLEHČOVACÍ SLUŽBA – OS

Cílová skupina: osoby s  lehkým 

a  středním mentálním postižením 

ve  věku od  15 let pobytová 

služba (provozní doba je každý 1. 
a 3. víkend v měsíci)

CHRÁNĚNÉ BYDLENÍ – CHB 

(NOVÁ SLUŽBA!!!)

Cílová skupina: osoby s  lehkým 

a  středním mentálním postižením 

od 16 let do 65 let

pobytová služba (stálý pobyt)

ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ 

– OSP

Cílová skupina: osoby v  tíživé životní 

sociální situaci, osoby v krizi

ambulantní a terénní služba 

SOCIÁLNĚ TERAPEUTICKÉ DÍLNY – STD

Cílová skupina: osoby se zdravotním 

postižením a osoby s lehkým a střed-

ním mentálním postižením 

ambulantní služba (v MFC ve Štěchovi-
cích – rukodělná dílna)

NÍZKOPRAHOVÉ ZAŘÍZENÍ 

PRO DĚTI A MLÁDEŽ – NZDM

Cílová skupina: děti a mládež 6 

až 26 let ohrožené společen-

sky nežádoucími vlivy nebo 

v nepříznivé životní situaci

ambulantní služba – klub Funny 

SOCIÁLNĚ AKTIVIZAČNÍ SLUŽBY PRO 

RODINY S DĚTMI – SASRD

Cílová skupina: rodiny, které se do-

staly do  problému při výchově dětí 

a  péči o  ně (pomoc rodinám s  dětmi 
s  handicapem, s  dětmi sociálně znevý-
hodněnými, v dlouhodobé sociální kri-
zové situaci)
ambulantní a terénní služba

SOCIÁLNĚ AKTIVIZAČNÍ SLUŽBY PRO 

SENIORY – SASS (NOVÁ SLUŽBA!!!)

Cílová skupina: senioři

ambulantní služba

Poskytované sociální služby v Centru sociálních služeb Hvozdy, o.p.s
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Příběh č. 1

Generální ředitel jednoho velkého pod-
niku měl letět odpoledne do vzdálené-
ho města, kde byl pobočný závod. Ráno 
však přišel k  němu noční vrátný, zná-
mý svou pověrčivostí, a začal ho z této 
cesty zrazovat. „Dnes se mně zdálo, že 
se letadlo, kterým chcete letět, zřítilo,“ 
říkal. Generální ředitel vrátného odbyl, 
ale pak mu to přece nedalo, myslel stále 
na padající letadlo a nakonec cestu od-
ložil. Druhého dne se v novinách dočetl, 
že se letadlo, kterým měl letět, skuteč-

ně zřítilo. Zavolal vrátného a v pohnutí 
mu děkoval za záchranu života. „Dávám 
vám jako odměnu 50 000 Kč, ale proto-
že mám pevné zásady, zároveň vás pro-
pouštím.“ Proč dostal vrátný výpověď? 

Příběh č. 2

Hotel Continental v Chicagu byl proslu-
lý hotelovými lupiči. Jeden lupič byl při-
stižen takto. V pokoji číslo 54 seděl host 
Max Brown a  četl The  New York Times. 
Najednou se ozvalo slabší zaklepání, 
a  než se Max Brown ozval, otevřely se 

dveře a v nich se objevil navoněný ele-
gán. Když spatřil sedícího muže u stolu, 
zrozpačitěl a pak se narychlo omlouval: 
„Promiňte, pane, spletl jsem si dveře 
svého pokoje.“ Max Brown nedal na tuto 
výmluvu, vyvolal rychle poplach, a  tak 
byl lupič zadržen. Podle čeho Max 
Brown poznal, že se elegán nespletl 
ve dveřích? 

Řešení: 
1. noční vrátný spal ve službě
2. na dveře vlastního pokoje se neklepe

Povídka od již pravidelné přispěvovatel-
ky Amelie Tomanové, která za ni v roce 
2014 dostala čestné uznání v  literární 
soutěži Klid dobré mysli za prózu.

Jednou visela malá hvězdička na  nebi 
a naříkala: „Já jsem tu jedna mezi stov-
kami hvězd, má záře se ztrácí mezi září 
jiných. Bylo by  to  krásné, kdybych se 
mohla podívat na zemi. Tam dolů. Byla 
bych první hvězda na zemi.“

A  tak malá hvězdička překousala si-
lon, který ji držel na nebi. Aááá! ŽUCH! 
Hvězdička dopadla do  sena. To  žuch-
nutí probudilo majitele statku, a tak vy-
šel ven podívat se, co se děje. Dup! Ve-
dle hvězdičky dopadla veliká, chlupatá 
noha obutá v holínce. Byla to statkářo-
va noha. A  tak hvězdička usoudila, že 
tam není bezpečno. Bloudila statkem 
a tu uslyšela houkání. Ano, byl to vlak. 
Hvězdička utíkala a  utíkala. Naskočila 
na vlak a jela. Jela mezi stromy, kopci, 
rybníky a její světlo sláblo. Sláblo, pro-
tože jela jako černý pasažér, tak čer-
nala a černala… A ubývaly jí síly. Když 
úplně zčernala, pustila se vlaku a  pa-
dala a padala. Když dopadla až na dno, 
zabořila se do  bláta. A  každou noc se 
dívala na  své sestry. Bylo jich víc než 
si myslela, a každá zářila a každá měla 
své místo na zemi.

Detektivní příběhy (nejen) pro školáky

Pouť malé hvězdičky
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Únor

4. 2. – Zápis do 1. tříd ZŠ – od 14 do 18 hodin (ZŠ Davle)
7. 2. – Výroční valná hromada SDH Sloup v restauraci „U Ryb-
níka“ ve Hvozdnici od 17 hodin
14. 2. – Ples Vltavanu Davle od  20 hodin ve  společenském 
sále Pivovar (Vltavan Davle)
15. 2. – Valná hromada Vltavanu Davle od 14 hodin ve spo-
lečenském sále Pivovar
21. 2. – Dětský karneval (Daveláček, městys Davle)
21. 2. – komorní výstava ve  vestibulu muzea v  Jílovém Ar-

cheologie na  Jílovsku 2014 – nejnovější archeologické ná-
lezy z okolí Jílového (Regionální muzeum v Jílovém u Prahy)
26. 2. – 4. 3. – Prohledej půdu – výstava, která vás prove-
de historií zdejšího školství a vzdělávání od  jeho počátků až 
po současnost (Kateřina Obermajerová, Karel Vančura a úřad 
městyse Davle)
do 26. 4. – od října 2014 probíhá výstava v muzeu v Jílovém 
ke  150. výročí založení keramické dílny Bratří Davidů 
ve Štěchovicích (Regionální muzeum v Jílovém u Prahy)

Březen

14. 3. – Valná hromada Slavoje Davle v Bistro Sport (TJ Slavoj 
Davle)
21. 3. – Vítání občánků (městys Davle – kulturní komise)
21. 3. – Zahájení fotbalové sezony mistrovským zápasem 
v Klinci (Slavoj Davle)
28. 3. – Svoz nebezpečného odpadu (městys Davle)
28. 3. – Velikonoční předváděcí den – lidové umění, řemes-
la, zvykosloví, jarmark a předvádění současných i pozapome-
nutých velikonočních zvyků (Regionální muzeum v  Jílovém 
u Prahy)
28. 3. – III. ples davelské školy ve společenském sále Pivovar 
– k tanci a poslechu hraje skupina KIK Band. Bohatá tombola 
a bude i překvapení! (ZŠ Davle)
29. 3. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spo-
lečenském sále Pivovar

Duben

1.–30. 4. – Sbírka oděvů a obuvi jaro – léto (Daveláček)
24. 4. – Den Země (ZŠ Davle)
25. 4. – Den Země – pracovní čety po celém městysi (městys 
Davle – kulturní komise)
30. 4. – Pálení čarodějnic ve Sloupu (SDH Sloup)
30. 4. – Pálení čarodějnic v parku u školy (SDH Davle)
duben 2015 – Zápis dětí do mateřské školy (MŠ Davle)

Kalendárium Dne 6. ledna 2015 uplynulo 30 roků 

od  úmrtí mého drahého manžela 

a otce Jana Pomahače.

Stále vzpomínají manželka Jiřina, syn 

Jan, rodina Matysova, Štěpánkova 

a ostatní příbuzní.

Dne 19. ledna 2015 by  se dožil 80  let 

pan Otakar Krafta ze Sloupu, který 

navždy zůstane v našich vzpomínkách. 

Manželka Naďa, dcera Romana 

s rodinou a syn Jiří s rodinou

inzerce
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